
Zápis z otevřeného plenárního zasedání výboru Komise pro práci s veřejností 

a muzejní pedagogiku AMG 

4. května 2017 (17:30–18:15), Hrabyně, a 5. května 2017 (9:00 – 10:00), Opava, 

v rámci kolokvia Aktuální trendy v muzejní edukaci a prezentaci 

 

Celkem přítomno 17 členů komise 

 

První část zasedání 4. 5. 2017 

Program zasedání: 

1. Volba mandátové komise 

2. Zpráva o činnosti výboru komise (Jitka Pešková) – 15 min.  

3. Webová prezentace komise (Michaela Zálešáková) – 10 min. 

4. Spolupráce s Komorou edukačních pracovníků Rady galerií ČR (Tomáš Drobný) – 10 min. 

5. Činnost pracovních skupin komise: 

a) Pracovní skupina pro mezinárodní spolupráci (Denisa Brejchová) – 5 minut 

b) Pracovní skupina pro evaluaci (Jitka Pešková) – 5 min. 

6. Příprava nových pracovních skupin – úvodní informace k zamýšleným pracovním skupinám: 

a) Pracovní skupina pro spolupráci muzeum–škola  

b) Pracovní skupina pro práci s veřejností  

c) Pracovní skupina pro muzejněpedagogický výzkum  

7. Diskuse – 10 min. 

 

1.  Volba mandátové komise 

Na členy mandátové komise navrženi Mgr. Tomáš Drobný a Mgr. Pavel Holman 

Hlasování: 16 členů pro – 0 proti – 1 se zdržel 

Členy komise schváleni Mgr. Tomáš Drobný a Mgr. Pavel Holman 

 

2. Zpráva o činnosti výboru komise (Jitka Pešková) 

Předsedkyně představila aktuální aktivity (účast na konferencích, realizace krajských kol 

geologické olympiády, začínající činnost pracovních skupin v rámci komise), stav členské 

základny a probíhající či připravované aktivity, z nichž některé byly podrobněji prezentovány 

v dalších bodech programu.  

Členové komise berou zprávu na vědomí. 
Hlasování: 16 členů pro – 0 proti – 1 se zdržel 

 



3. Webová prezentace komise (Michaela Zálešáková) 

Členka výboru informovala o probíhajících úpravách webu komise, zejména zpřehlednění 

celkové struktury, úpravy archivu starších akcí, doplnění aktuálních informací a materiálů. 

Zbývají dokončit jen drobné změny.  

Dále přítomné hosty o možnostech přihlášení se do pro práci s veřejností a muzejní pedagogiku AMG. 

Přednesla možnost rozesílání pozvánek na muzejněpedagogické akce, konference, semináře aj. a 

jejich zveřejnění na webových stránkách komise pro všechny zúčastněné. 

 

4. Spolupráce s Komorou edukačních pracovníků Rady galerií ČR (Tomáš Drobný) 

V roce 2017 byla navázána spolupráce s Komorou edukačních pracovníků. V současné době 

se jedná o připravovaném velkém dotazníkovém šetření k podmínkám a aktuálnímu stavu 

edukace v muzeích, které kolegové z galerijních institucí již zdárně realizovali a jsou otevřeni 

konzultacím. Počítá se následně s dalším rozvojem vzájemné spolupráce v dalších oblastech 

činnosti. Navrhuje spolupráci s Radou galerií na výzkumu v muzeích o zajištění 

pedagogických pracovníků (pedagogický výzkum). 

 

5. Činnost pracovních skupin komise: 

a) Mezinárodní spolupráce, konference Hands-On (Denisa Brejchová) 

Členka výboru informovala o aktuální podobě příprav konference Hands-On, která se 

uskuteční 11. – 14. 10. 2017 v Plzni, Písku a Praze. 

K jejím přípravám byla vytvořena pracovní skupina v rámci komise. Vyzvala přítomné k 

zapojení se do pracovní skupiny pro mezinárodní spolupráci. Zájemci mohou kontaktovat D. 

Brejchovou. 

b) Pracovní skupina pro evaluaci (Jitka Pešková)  

Viz zpráva o činnosti 

 

6.          Příprava nových pracovních skupin (Lucie Jagošová) 

Jako podporu činnosti aktivních členů komise výbor vnímá vytvoření dalších pracovních 

skupin v rámci komise (vedle již vytvořených pracovních skupin pro mezinárodní spolupráci a 

pro evaluaci– aktuálně věnované evaluaci krajských kol geologické olympiády). Ty by 

odrážely aktuální témata a profilace členů komise a podporovaly další rozvoj muzejní 

pedagogiky. Téma bylo otevřeno úvodní informací s odkazem na další část jednání, 

probíhající následující den. 

 

7.          Diskuse 



Druhá část zasedání 5. 5. 2017: Diskuse k tvorbě pracovních skupin v rámci komise 

 

1. Příprava nových pracovních skupin – úvodní informace: 

d) Pracovní skupina pro muzejněpedagogický výzkum (Petra Šobáňová) 

e) Pracovní skupina pro spolupráci muzeum–škola (Jitka Králová) 

f) Pracovní skupina pro práci s veřejností (Vladimír Cettl) 

2. Diskuse 

 

AD 1.  

Informace 

Pro vznik pracovních skupin se výbor rozhodl na základě velké základny aktivních členů 

komise, aby měli možnost většího zapojení do práce komise. Na zasedání výboru budeme 

zvát zástupce pracovních skupin pro předávání informací a kvalitní spolupráci. Pracovní 

skupiny nemají právní subjektivitu. 

 

d) Pracovní skupina pro muzejněpedagogický výzkum (Petra Šobáňová) 

Právě vznikající pracovní skupinou, sestávající ze členů výboru a odborné garance P. 

Šobáňové, je pracovní skupina pro muzejněpedagogický výzkum, která si klade za aktuální cíl 

přípravu a realizaci výzkumného šetření k podmínkám a aktuálnímu stavu edukace 

v muzeích, které by bylo možné reflektovat pro možnou budoucí akreditaci a standardizaci 

muzeí.  

e) Pracovní skupina pro spolupráci muzeum–škola (Jitka Králová) 

Za výbor komise (L. Jagošová) bylo navrženo plénu ke zvážení možné utvoření pracovních 

skupin pro spolupráci muzeum–škola (ochotná zastřešit J. Králová) a pro práci s veřejností, 

která by se věnovala dalším aspektům, které vedle edukace muzea směrem k veřejnosti řeší.  

Členka komise S. Mertová informovala o již se scházející regionální (brněnské) sekci 

muzejních pedagogů, efektivní pro vzájemnou prostorovou blízkost a potenciál ke spolupráci 

a sdílení řešených problémů. Obdobně S. Čermáková upozornila na obdobnou aktivitu 

setkávání muzejních pedagogů na Vysočině. Podobnou aktivitu vítají i další členové – 

pozitivní zpětnou vazbu měl návrh I. Vachkové na podobná setkávání pražských kolegů, která 

přislíbila iniciovat. 

f) Pracovní skupina pro práci s veřejností (Vladimír Cettl) 

Skupina pod vedením Vladimíra Cettla se bude zabývat např. propagací služeb, PR apod.  

 



AD 2. Diskuze 

Diskutován s rozdílnými stanovisky byl návrh P. Hudce na možné vytvoření specializovaných 

pracovních skupin v komisi podle úzkého oborového zaměření (geologie, historie, 

etnografie…). Podle části účastníků tento model není efektivní pro muzejní pedagogy, kteří 

se ve své praxi nemohou úzce profilovat na jedinou oblast (na rozdíl např. od úzkých profilací 

členů Komise konzervátorů-restaurátorů AMG). Kladněji bylo vnímáno setkávání se 

v regionálních sekcích. 

Další diskutované návrhy: 

Byl podpořen návrh M. Červinkové, aby na webu komise byla pro efektivnější vzájemnou 

kooperaci zveřejněna specializace u všech členů komise. Bude dořešeno dotazníčkem, kam 

členové své specializace uvedou. 

Rovněž byl podpořen návrh T. Drobného, aby po zahájené komunikaci s Komorou 

edukačních pracovníků Rady galerií ČR vešla komise v kontakt také s edukátory 

v památkových objektech. 

J. Lesáková navrhla i pracovní skupinu pro malá muzea (pro členy komise, kteří zastávají více 

funkcí). Návrh nebyl přijat a bylo doporučeno případné zapojení se do více prac. skupin, aby 

nedocházelo k většímu tříštění vznikem nových skupin. 

S. Mertová zmínila témata jejich práce. Na základě prvního setkání pracovní skupiny v lednu 

se tematizovalo další setkání.  

 

  Zapsala: Mgr. Lucie Jagošová, DiS. 


